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گروه سیاسی – ســید مجید حسینی: روز گذشته 
بیانیــه 250 نماینده مجلس خطاب به رئیس جمهور درباره 
مذاکرات وین قرائت شد؛ بیانیه ای که در واقع تاکیدی است 
بر شــرایطی که بارها درباره چگونگی توافق ذکر شده است؛ 
امــا در روزهایی که چندان امیدی بــه احیای برجام وجود 
ندارد، انتشار این بیانیه حاوی چه منظور سیاسی ای است؟ 
آیا نمایندگان نگران کوتاه آمدن مذاکره کنندگان از شرایط 
اعلام شــده هستند؟ آیا این بیانیه به نوعی بخشی از مذاکره 
است؟ یا مجلس سعی دارد در شرایطی که انفعال این نهاد در 
مقابل سوء مدیریت و ناتوانی دولت در کنترل اقتصاد کشور 
انتقادات بســیاری را برانگیخته، این پیام را منتقل کند که 
حتی در مورد مذاکرات هسته ای – که تصمیم گیری درباره 
آن از سوی مقامات عالی نظام هدایت می شود – نیز بر دولت 
تســلط دارد؟!  در این بیانیه خطاب به ابراهیم رئیسی تاکید 
شده اســت: در مذاکرات جدید لازم اســت آمریکا تضمین 
قانونی دهد که از برجام خارج نمی شــود و به شــکل کاملا 
قانونــی موضوع در نهادهای تصمیم ســاز و تصمیم گیر آن 
کشور مانند کنگره نیز مصوب گرددکه در آینده مانعی برای 
اجرای آن ایجاد نکنند، لازم است تضمین های لازم به شکلی 
اخذ شود که در صورت ورود آمریکا به برجام، مکانیسم ماشه 
به بهانه های مختلف اعمال نخواهد شد و لازم است مشخصا 
در مذاکرات تصویب و اعمال تحریم های جدید ممنوع گردد 
و قید شود که تحریم های برداشته شده مجددا وضع نخواهد 
شد. در این بیانیه همچنین تاکید شده که »جمهوری اسلامی 
ایران حق دارد در چارچوب سهمیه تعیین شده توسط اوپک 
قبــل از اعمال تحریم ها و بــا توجه به وضعیــت و جایگاه 
جمهوری اســلامی ایران، به هر کشوری و به هر میزانی که 

مــورد توافق طرفین قرار می گیرد نفت صادر کند و از طریق 
سیستم بانکی مبالغ مربوطه را دریافت نماید.«؛ این در حالی 
اســت که وزارت نفت به تازگی ادعا کرده که به اندازه قبل از 
تحریم ها نفت می فروشد و اگر چنین باشد، این بند عملا فاقد 
اهمیت اســت!  واقعا چه چیزی اکثریت قاطع نمایندگان را 

واداشته که به انتشار این بیانیه دست بزنند؟  
احتمال اول این است که برخلاف آنچه در رسانه ها منتشر 
می شــود احتمال امضای توافق افزایش یافته است و به این 
ترتیب بعضی نماینــدگان جناح خاص که موضعی خصمانه 
نســبت به برجام دارند، خود را موظف دیده اند که به دولت 
در این خصوص هشدار بدهند. یک ماه پیش محمود نبویان 
نماینده عضو پایداری در نشســتی ادعا کرده بود که  دولتِ 

رئیسی برجام را پذیرفته، اکثر تحریم ها باقی می مانند و امریکا 
قوی ظاهر شــده اما دوستان ما بسیار ضعیف ظاهر شده اند. 
حالا شــاید با جدی تر شــدن احتمال امضای توافق احیای 
برجام، طیف او توانسته امضای 250 نماینده را برای هشدار 
به دولت جمع کند. این احتمال البته چندان قوی نیســت. 
بهرحال بعید اســت عموم نمایندگان صلاح بدانند مخالفت 
علنی با تصمیم احیای برجام داشــته باشــند! احتمال دوم 
این اســت که صدور این بیانیه بخشی از »مذاکره« است. در 
طول مذاکرات، تنها مذاکره کنندگان مســتقیم نیستند که 
شرایط را بیان می کنند و چانه زنی می کنند، بلکه مجموعه 
اظهاراتی که از سوی مقامات کشــورهای مذاکره کنندگان 
مخابره می شود، بخشــی از چانه زنی ها و شرط گذاری ها را 

تشــکیل می دهد. با این وصف، ممکن اســت در این مقطع 
از مذاکرات، وظیفه تاکید دوبــاره بر بعضی مواضع ایران در 
مذاکرات بر عهده مجلس گذاشــته شده است. این موضوع 
یادآور موضع گیــری علی لاریجانی به عنوان رئیس مجلس 
در قبال توافقات ایران و تروئیکای اروپایی در دوران ریاســت 
جمهوری خاتمی است. لاریجانی گفته بود که »مروارید دادیم 
و آب نبات گرفتیم«. بعدا عنوان شد که این اظهار نظر بخشی 
از ماجرای چانه زنی ایران در مذاکرات بود. احتمال سوم این 
اســت که داستان توافق پایان یافته و امید کمی به آن است. 
ایــن بیانیه در واقع مقدمه اطلاع رســانی در این خصوص و 
بیان چرایی نتیجه بخش نبودن این مذاکرات را بر عهده دارد، 
ضمن اینکه به نوعی نمایش اقتدار مجلس هم هســت. این 
بیانیه نشان می دهد که خواســته های ایران از آمریکا تا چه 
اندازه بوده اســت و این آمریکا است که با عدم قبول شرایط 

مانع از توافق شده است. 
از سوی دیگر مجلس به عنوان مرکز قانونگذاری در دوره 
حسن روحانی، با تصویب قانونی هیات مذاکره کننده وقت را 
محدود کرد و به این ترتیب عباس عراقچی نتوانست مذاکرات 
را به انتها برســاند. اینک مجلس می خواهد این مطلب را القا 
کند که همچنان دست بالا را در سیاست گذاری درباره این 
مذاکرات دارد.  احتمال آخر هم این است که نمایندگان که 
اطلاع چندانی از مذاکرات ندارند با مجوز و هماهنگی هیات 
رئیســه مانوری برای نمایش تسلط خود بر دولت و اقدامات 
آن کرده اند، مانوری که ضرری به جایی نمی زند اما می تواند 
نوعی آبروداری برای مجلسی باشد که در مقابل سوء مدیریت 
و ناکارآمدی دولت دســت بسته است و حتی توان استیضاح 

یک وزیر را ندارد. 
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مجلس حداقلی؛ موافق احیای برجام یا مخالف آن؟

یک نماینده پیشین مجلس شورای اسلامی تاکید کرد: 
حضور نمایندگان ضعیف  در مجلس موجب حذف این نهاد 
در بین مراجع تصمیم گیری  خواهد شد. امروز ملت متوجه 
نشده است در بودجه چه کار کرده اند؟ نمایندگان بارها اعلام 
کردند مخالف حذف ارز ۴ هزار و 200تومانی هستند اما در 

عمل این ارز در حال حذف شدن است.
حشــمت الله فلاحت پیشــه در گفت وگو با ایلنا، درباره 
اقدامات مجمع تشــخیص مصلحت نظــام در رد مصوبات 
مجلس که از سوی شــورای نگهبان تائید می شوند اما این 
نهاد آن را کنار می گذارد، گفت: شأن ایجاد مجمع تشخیص 
مصلحت نظام در ابتــدای امر برای این بود که تصمیم های 
مصلحتی به نفع کشــور بگیرد و ســپس در مــواردی که 
اختلاف نظر بین شــورای نگهبان و مجلس به وجود می آید 
این نهاد تصمیم مصلحتــی بگیرد.اتفاقا تصمیم گیری های 
مجمع یــک زمانــی تصمیم گیرهایی در راســتای منافع 
کشــور و به روزسازی سیاست های کشور در حوزه توسعه و 

قانون گذاری به ویژه مبادلات بود.
این نماینده پیشــین مجلس شورای اســلامی با اشاره 
بــه این که مجمع عوض شــده اســت و به محلــی برای  
محافظــه کاری تبدیل شــده اســت در صورتــی که باید 
تصمیم های اصلاحــی بگیرد، ادامــه داد: نمونه این تغییر 
جایگاه را در قضیه »FATF« مشاهده کردیم. ۳ کنوانسیون 
مرتبط با »FATF« وجود داشت؛ »پالرمو و CFT«  هم باید 

بررسی می شد نکته جالب این جاست شورای نگهبان درباره 
»CFT« ایــراد گرفته بود ولی در قضیه »پالرمو«  اختلافی 
باقــی نماند اما مجمع با کمیته نظارتی که بدعت گذاری در 
قانون گذاری بود جایی که شورای نگهبان نظری نداشت، آمد 
و نظرات مانع ساز را مطرح کرد که »FATF« عملًا متوقف 
شــد؛ در آن مرحله نه تنهــا تصمیم گیری اصلاحی صورت 
نگرفت، بلکه دولتمردان مجبور شدند برای مسائلی همچون 
مبادلات بانکی در دوران تحریم ها هزینه های بیشــتری به 

کشور وارد کنند.
فلاحت پیشه عنوان کرد: مجمع تشخیص مصلحت نظام 
باید به محل کارگشایی اساسی کشور تبدیل شود اما امروز 
در برخی موارد شاهدیم که در برخی موارد به کانون بن بست 
تصمیم گیری های مترقی تبدیل شده و این آفتی برای کشور 

است و معتقدم باید یک کار اساسی صورت داد. 
وی با اشاره به حذف بند واردات ۷0 هزار خودرو از بودجه 
سال ۱۴0۱ عنوان کرد: مجلس کشور بالاخره بعد از مدت ها  
لابی گری هایی که در صنعت خودرو وجود داشــت، تصمیم 
گرفت تا پیشنهادی که در مجلس هشتم شکل گرفته بود، 
این بار بسیار ضعیف تر از تصمیم اولیه اجرایی کند و اجازه 
داد در راســتای ارتقاء کیفیت خودرو در کشــور، ۷0 هزار 
خودرو امکان واردات داشــته باشند که هدفش هم این بود 
یک فضای رقابتی به وجود بیاید! اما این بار شاهد مقاومت 
مجمع بودیم و معمولا چنین اقداماتی هم با یکسری اسامی 

و الفاظی همچون توسعه، خوداتکایی و دفاع از تولید صورت 
می گیرد.

نماینده مجلس دهم با بیان اینکه واقعیت قضیه نشــان 
می دهد لابی خودروســازی یک لابی خطرناک در کشــور 
است، اظهار داشت: اگر قانونی که در مجلس هشتم تصویب 
شــد اجرا می  کردند در حال حاضر مردم ایران مانند مردم 
سراســر دنیا بابت پولی که می دادند خودرو با کیفیت سوار 
می شدند. همان زمان ۱0 سال به کارخانجات خودروسازی 
وقت داده شــد تا در یک نظام تعرفه ای عملًا خودشان را با 
استانداردهای جهانی تطبیق دهند و سالیانه هم ۱0 درصد 
حمایت های تعرفه ای از آن ها کاهــش پیدا می کرد که آن 
روزها مشاهده کردیم که لابی گری های گسترده ای صورت 
گرفت و قانون مجلس را ملغی کردند، در صورتی که اگر آن 
زمان قانون اجرایی شده بود، امروز کشور خودروی استاندارد 

داشت.
وی بــا بیان این که در قالب هر قانونی بحث هایی صورت 
می گیــرد از همین رو معتقدم ایــران نیازمند یک نظام 2 
مجلسی اســت که در این نظام 2 مجلسی تصمیم گیری ها 
انجام شــود و امکان تخلف هم نیست، افزود: مثلا مشاهده 
می کنیم در مجمع برخی از قوانین چند برابر بیش از فرجه  
زمانی، زمان برای تصمیم گیری دارد و در دســتور نمی آید، 
در صورتی که مجمع باید جاده صاف کن توســعه کشــور 
باشــد ولی در مواردی خود تبدیل به محل دست اندازهای 

واپسگرایانه می شود. فلاحت پیشه گفت: در شرایطی که دنیا 
ســعی می کند با تسهیل قوانین خودش برای جهانی سازی 
اســتاندارهای زندگی، زمینه را برای ایجاد سبک زندگی ای 
مناســب فراهم کند ما مشــاهده می کنیم امکان تصمیم 
گیری های مترقی در ایران با موانع بیشتری رو به رو می شود.

وی خاطرنشــان کرد: عــلاوه بر لابی گری همیشــگی 
خودروســازان داخلی که بر خون و پول مردم استوار است 
و در همه نهادهای تصمیم گیر کشور نفوذ دارند عامل مهم 
در مورد مجلس، سیاست کوتوله سازی این نهاد قانون گذاری 

است.
سیاست کوتوله ســازی در حوزه های مختلف متاسفانه 
وجــود دارد کــه در دوره هــای مختلف برخــی از معدود 

نمایندگان مجلس در مقابل آن ایستادگی می کردند.  
این نماینده پیشین مجلس شورای اسلامی تاکید کرد: 
حضور نمایندگان ضعیف  در مجلس موجب حذف این نهاد 
در بین مراجع تصمیم گیری  خواهد شد. امروز ملت متوجه 
نشده است در بودجه چه کار کرده اند؟ نمایندگان بارها اعلام 
کردند مخالف حذف ارز ۴ هزار و 200تومانی هستند اما در 
عمل این ارز در حال حذف شــدن است. این نشان می دهد 
مجلســی که مدعی است نماینده توده مردم است، نتواسته 
تــا امروز بار تصمیم گیری لابی گونــه را از روی دوش مردم 
کاهش دهد. معتقدم این نهاد قانون گذاری متاسفانه روز به 

روز در حال تضعیف شدن است.

با رای نمایندگان مجلس شــورای اسلامی، قضات دیوان 
عدالت اداری با حکم رئیس قوه قضائیه منصوب شــده و باید 

دارای ۷ سال سابقه کار قضائی باشند.
به گزارش ایســنا، نمایندگان مجلس شورای اسلامی در 
جلسه علنی یکشنبه، گزارش کمیســیون قضائی و حقوقی 
در مورد طرح اصلاح قانون تشــکیلات و آیین دادرسی دیوان 
عدالت اداری را بررسی کرده و مواد ۳،2،۱، ۴، 5 و ۶ این طرح 

را به تصویب رساندند.
بر اساس ماده ۱ این طرح، عنوان »قانون تشکیلات و آیین 
دادرسی دیوان عدالت اداری« مصوب ۱۳90/9/22 به »قانون 

دیوان عدالت اداری« اصلاح می شود.
بر اســاس ماده 2 این طــرح،  در مــاده )2( قانون بعد از 
عبارت »تعداد شــعب دیوان« عبارت »و سازماندهی آنها در 
قالب معاونت های تخصصی به پیشنهاد رئیس دیوان« اضافه و 

تبصره ماده مذکور حذف می شود.
بر اساس ماده ۳ این طرح، به انتهای تبصره ماده )۳(  این 
قانون عبارت »در صورت عدم حضور رئیس شعبه تجدیدنظر، 
اداره شــعبه به عهده عضو مستشاری است که سابقه قضائی 
بیشــتری دارد.« اضافه و شــماره آن به تبصره )۱( اصلاح و 

دو تبصره به عنوان تبصره های )2( و )۳( به شــرح زیر به ماده 
مذکور الحاق می شود:

»تبصــره2- شــکایات و اعتراضات اشــخاص حقیقی و 
حقوقی اعم از عمومی و خصوصی از آراء و تصمیمات مراجع 
اختصاصــی اداری موضوع بنــد )2( مــاده )۱0( این قانون 
مستقیماً در شــعب تجدیدنظر مطرح و مورد رسیدگی قرار 
می گیرد، رأی صادره قطعی است. سایر شکایات و اعتراضات 
در شعب بدوی رسیدگی می شود. پس از لازم الاجراء  شدن این 
قانون پرونده های موجود در شعب بدوی و تجدیدنظر مطابق 

صلاحیت زمان ثبت دادخواست رسیدگی می شود.
تبصره۳- مقصود از مراجع اختصاصی اداری کلیه مراجع 
و هیأت هایی اســت که به موجب قوانیــن و مقررات قانونی، 
خارج از مراجع قضائی تشــکیل می شوند و اقدام به رسیدگی 
به اختلافات، تخلفات و شکایاتی می کنند که در صلاحیت آنها 
قرار داده شده است؛ نظیر هیأتهای رسیدگی به تخلفات اداری، 
کمیسیون ماده )۱00( قانون شهرداری الحاقی ۱۳5۴/۱۱/2۷ 
با اصلاحات و الحاقات بعدی، هیأتهای حل اختلاف مالیاتی، 
هیأتهــای حل اختــلاف کارگر و کارفرما و کمیســیون ها و 
هیأتهایی که به موجب قوانین و مقررات تشخیص موضوعاتی 

از قبیل صلاحیت های علمی، تخصصی، امنیتی و گزینشی به 
عهده آنها واگذار شده باشد.«

بر اساس ماده ۴ این طرح، ماده)۴( قانون و تبصره های آن 
به شرح زیر اصلاح می شود:

»ماده۴-قضــات دیوان با حکم رئیس قوه قضائیه منصوب 
می شــوند و باید دارای هفت سال ســابقه کار قضائی باشند. 
رئیس دیوان عدالت اداری می تواند قضات واجد شــرایط را به 

رئیس قوه قضائیه پیشنهاد نماید.
تبصره- وجود شرط سابقه مذکور در این ماده در خصوص 
قضات و یا حائزین منصب قضا که مطابق مقررات استخدامی 
قضــات جذب می شــوند و دارای مدرک دکتــرای حقوق با 
اولویت حقوق عمومی و ســایر گرایش های مورد نیاز دیوان 
می باشــند، الزامی نیســت و حســب مورد پس از گذراندن 
دوره های کارآموزی عمومی و تخصصی متناسب با صلاحیت  و 
وظایف دیوان عدالت اداری، با ابلاغ رئیس قوه قضائیه به سمت 
دادرس علی البــدل دیوان عدالت اداری منصوب می شــوند. 
چگونگی جذب و نحوه و مدت کارآموزی عمومی و تخصصی 
آنها بر اساس دســتورالعملی است که بنا به پیشنهاد رئیس 

دیوان عدالت اداری به  تصویب رئیس قوه قضائیه می رسد.«

بر اســاس ماده 5 این طرح، ماده )5( قانون به شــرح زیر 
اصلاح می شود:

»ماده5- رئیس دیوان در چهارچوب مفاد این قانون علاوه 
بر ریاست اداری و نظارت بر کلیه قسمت های دیوان، ریاست 
شــعبه اول تجدیدنظر دیوان را نیز برعهده دارد و می تواند از 
بین معاونین قضائی یــک نفر را به عنوان معاون اول انتخاب 

نماید.
تبصره- رئیس دیوان می تواند وظایف و اختیارات خود، به 
غیــر از اختیارات خاص موضوع مــواد )۷9 و 9۱( این قانون 
را، حســب مورد در امور قضائی به معاونین قضائی و در امور 

غیرقضائی به هر یک از معاونین خود تفویض نماید.«
بر اســاس ماده ۶ این طرح، یک تبصره به شــرح زیر به 

ماده)۶( قانون الحاق می شود:
»تبصره- در صورت ارائــه الکترونیکی خدمات مذکور به 
مردم و دســتگاه های اجرائی به نحوی که با تشخیص رئیس 
دیوان وجود این دفاتر در برخی از اســتان ها ضرورت نداشته 
باشــد، دفتر منحل و کارکنان شــاغل آن در صورت تمایل 
بــه دیوان عدالــت اداری در تهران و در غیــر این صورت به 

دادگستری محل، منتقل می گردند.«

نمایندگان مجلس شــورای اسلامی در نامه ای به رئیس 
جمهور نســبت به پرداخت حقوق ســربازان مصوب لایحه 
بودجه ۱۴0۱ ابراز امیدواری کرده و تأکید کردند: مجلس که 
نقش اصلی را در افزایش حقوق ها ایفا کرده، بر حسن اجرای 

جزء الحاقی ۳ تبصره ۱2 قانون بودجه نظارت می کند.
به گزارش ایســنا، سیدمحسن دهنوی در نشست علنی 
دیروز )یکشــنبه( مجلس شورای اســلامی نامه جمعی از 
نمایندگان در حمایت از سربازان جمهوری اسلامی و کمک 
به نیروهای مسلح جهت تقویب بنیه نظامی کشور را قرائت 

کرد.
متن کامل این نامه به شرح زیر است:

»مســئله امنیت و اقتــدار نظامی کشــورمان به دلیل 
موقعیت ژئوپلیتیک ایــران و تضاد تمدنی با هژمونی غرب، 
همــواره مد نظر نمایندگان مردم در مجلس بوده و با هدف 
ارتقای کارایی نیروهای مسلح، همت خود را جهت حمایت 
و برطــرف کردن مشــکلات قانونی این عزیــزان معطوف 
داشته ایم. مردم و نمایندگان مردم همواره قدردان زحمات 
نیروهای نظامی و انتظامی بوده و آرامش و آسایش خانواده ها 

را مدیون جانفشانی های این عزیزان می دانند.
از ســوی دیگر، با توجه به نقش بســزای سربازان جان 

بر کف در دفع ناامنی از کشــور و ایجاد امنیت پایدار، رفع 
نیازهای اولیه سربازان، و تامین شرایط مناسب جهت ایفای 
نقش مقدس ســربازی باید در اولویــت دولت ها قرار گیرد 
که یکی از مهم ترین دغدغه ها و نارضایتی ســربازان، عدم 

پرداخت حقوق کافی و قانونی آنان است. 
طبق ماده ۴9 و 50 قانون خدمت وظیفه عمومی، حقوق 
ســربازان باید بین ۶0 تا 90 درصــد حقوق کادر و حداقل 

دریافتی کارکنان پایور نیروهای مسلح باشد.
نپرداختن حقــوق قانونی و کافی به ســربازان در قبال 
خدمت موجب دلســردی و کم اقبالی جوانان به ســربازی 
شده است؛ بنابراین جهت کمک به نیروهای مسلح و ایجاد 
مشوق برای جوانان مشمول خدمت سربازی مجلس شورای 
اسلامی در قانون بودجه ســال ۱۴0۱ اقدام به پیش بینی 
منابــع لازم جهت افزایش حقوق ســربازان مطابق قوانین 

بالادستی کرده است.
تاکید رهبری معظم انقلاب اسلامی بر ازدواج زودهنگام 

و تشکیل خانواده توســط جوانان علت دیگر اقدام مجلس 
جهت افزایش حقوق ســربازان بوده است؛ چرا که با حقوق 
فعلی سربازی به عنوان مانع ازدواج تلقی شده و عدم رغبت 

جوانان به سربازی را به همراه دارد.
متاســفانه دولت ها تاکنون تلاش چندانی جهت بهبود 
شــرایط ســربازان و حل مشــکل جوانان نداشــته اند اما 
مجلس یازدهم در قانون بودجــه ۱۴00 به موضوع حقوق 
ســرباز پرداخت و حقوق ســربازان را افزایش داد. متوسط 
حقوق ســربازان در ســال ۱۳99 به طور میانگین برابر با 
۳50 هزار تومان بود که مجلس یازدهم در اقدامی بســیار 
مهم و تاثیرگذار در قانون بودجه ۱۴00 حقوق ســربازان را 
از میانگیــن ۳50 هزار تومان به یــک میلیون و ۴50 هزار 
تومان افزایش داد. در زمان بررسی لایحه بودجه سال ۱۴0۱ 
مجلس شورای اسلامی نیز با تصویب جزء الحاقی ۳ تبصره 
۱2 گام مهمــی برای افزایش حقوق ســربازان وظیفه برای 
تامین معیشــت جوانان و به ویژه جوانان متأهل برداشــت. 

بدین صورت طبق این مصوبه حداقل حقوق ســرباز مجرد 
به سه میلیون و سیصد و شصت هزار تومان و حداقل حقوق 
سرباز متاهل به پنج میلیون تومان افزایش یافت. این اقدام 
مجلس شورای اسلامی در کنار تامین اعتبارات لازم، افتخار 
مهمی برای مجلس انقلابی را رقم زد؛ زیرا طی دو ســال در 
مجلس شورای اسلامی حقوق سربازان تقریا ۱0 برابر رشد 
پیدا کرده اســت. مجلس شورای اسلامی که نقش اصلی را 
در این افزایش حقوق ها ایفا کرده، از ابتدای سال ۱۴0۱ بر 
حسن اجرای جزء الحاقی ۳ تبصره ۱2 قانون بودجه نظارت 
می کند. امید اســت دولت سیزدهم و ریاست محترم دولت 
که همیشــه حمایت از جوانان و امیدبخشی به جامعه شاه 
بیت برنامه آنان اســت، با اجرای کامــل قانون ضمن انجام 
وظیفه به افزایش امید و نشــاط جوانان یاری رسانند. قطعا 
یکی از معیارهای ارزیای جامعه درباره صداقت دولت و میزان 
پایبندی به وعده هایش، مســاله توجه به حقوق سربازان و 

پرداخت به موقع و کامل مبالغ فوق الذکر خواهد بود.
امید اســت با همراهی و همــکاری دولت اقدام مجلس 
جهت حمایت از نیروهای مســلح و افزایش حقوق سربازان 
به ثمر نشســته و نیروهای مسلح نیز در این راه کمک حال 

مجلس و دولت باشند.«

نماینده مــردم خرم آباد در مجلس علــت وقوع بحران 
ریزگردها در کشور را ناشــی از اقدامات کشورها پیرامونی 
دانست و گفت: سدســازی های غیراصولی و ناجوانمردانه، 

عراق، ایران، و دیگر کشورها را نابود کرده است.
به گزارش ایســنا، مرتضی محمودوند در جلســه علنی 
دیروز)یکشنبه( مجلس شورای اسلامی در نطق میان دستور 
خود  گفت: رئیس جمهور آمریکا رسما نام نیروی قدس سپاه 
را به زبان می آورد و می گوید باید با آن برخورد شود. باید به 
جو بایدن گفت که نیروی پر قدرت سپاه همان نیرویی است 
که وقتی ارتش شما در منطقه زمین گیر شد، این سربازارن 

خدا بودند که مقابل تروریست های وحشی مردانه جنگیدند. 
کافیست به دستگاه ارزیابی امنیتی کشورتان دستور دهید 
که اگر نیروی قدس نبود، نیروهای وحشــی در جریان بهار 
عربی و موضوع ســوریه با کارهــای انتحاری  چه غرب چه 
بلایی که سر شــما نمی آوردند. امروز به جای سپاسگزاری، 

گستاخانه موضوعی فراحقیقت مطرح می کنید.
این عضو  کمیسیون امور داخلی کشور و شوراها در ادمه 
نطقش به فشار سنگین معیشتی بر بازنشستگان و مستمری 

بگیران اشــاره کرد و از رئیس مجلس یازدهم خواست تا به 
جــد این موضوع را پیگیری کند. نماینــده مردم خرم آباد 
در مجلــس یازدهم درباره مشــکل ریزگردها گفت: درصد 
ناچیزی از مشکل ریزگردها به داخل کشور مربوط می شود. 
به عنوان مســئول کمیته امنیت آب مجلس باید بگویم که 
مشکل ریزگردها ناشی از اقدامات کشورهای پیرامونی است. 
سدسازی های غیراصولی و ناجوانمردانه، عراق، ایران، و دیگر 
کشــورها را نابود کرده است. مشکل از رودخانه ارس، دجله 

و فرات است. ریزگردها سیاست های غلط در منطقه است.
این عضو مجمع نمایندگان استان لرستان درباره بحران 
جهانی غذایی اظهار کرد: تا زمانی که ملت ایران نیازمند مواد 
غذایی داخلــی دارد، هرگونه صادرات غیراصولی بزرگترین 

خیانت به کشور، نظام و ملت است.
وی در پایان نطقش ضمن اشاره به ضرورت کارشناسی 
بودن تصمیمات ســتاد مبارزه با کرونا اظهــار کرد: دانش 
آمــوزان و مردم گریبان گیر کرونا هســتند و تدابیر ما باید 
کارشناسی  وبراســاس تأییدات نهادهای بهداشت و درمان 

جهانی باشد.

فلاحتپیشه:

خودروسازاندرهمهنهادهایتصمیمگیرکشورنفوذدارند

باتصویبمجلس

قضاتدیوانعدالتاداریبایددارای۷سالسابقهکارقضاییباشند

درنامهنمایندگانبهرئیسجمهورمطرحشد

مجلسبهافزایشحقوقسربازاندرقانونبودجهنظارتمیکند

درصدناچیزیازمشکلریزگردهابهداخلکشورمربوطمیشود

توسطرهبرانقلابصورتگرفت
ابلاغسیاستهایکلیتأمیناجتماعی

آیت الله خامنه ای در اجرای بند یک اصل ۱۱0 قانون اساسی و پس از مشورت 
با مجمع تشخیص مصلحت نظام، سیاست های کلی و مصوّب تأمین اجتماعی 
را برای اقدام به رؤســای قوای سه گانه و رئیس مجمع تشخیص مصلحت نظام 
ابلاغ کردند. به گزارش ایسنا، بر اساس دستور رهبر انقلاب اسلامی و در اجرای 
بند »ج – ۱« الزامات تحقق سیاســت های کلی نظام، قوه مجریه موظف است 
با کمک مجلس شــورای اسلامی و قوه قضائیه و با بسیج دستگاههای مسئول، 
برنامه جامع تحقق این سیاســتها را شــامل تقدیم لوایــح، تصویب مقررات و 

اقدامات اجرایی لازم، در مدت شش ماه ارائه کند.
لازم به ذکر است سیاست های کلی تأمین اجتماعی به منظور جامعیت دادن 
و انسجام بخشی به تلاش های نظام و ایجاد جهش در این زمینه ابلاغ شده و با 
توجه به اهمیت و جامعیت آن به عنوان یک سند بالادستی، تحقق آن مستلزم 
تغییرات اساســی در قوانین و مقررات جاری و تلاش های جدی در این عرصه 

است.
متن سیاست های کلی تأمین اجتماعی به این شرح است: ایجاد رفاه عمومی، 
بر طرف ســاختن فقر و محرومیت، حمایت از اقشار و گروههای هدف خدمات 
اجتماعی از جمله بی سرپرســتان، از کارافتادگان، معلولان و سالمندان و آنچه 
از اهــداف رفاه و تأمین اجتماعی که در اصول ۳، 2۱، 2۸، 29، ۳۱ و ۴۳ قانون 
اساســی آمده اســت، اقتضاء می کند نظامی کارآمد، توانمندساز، عدالت بنیان، 
کرامت بخش و جامع بــرای تأمین اجتماعی همگان کــه برگرفته از الگوهای 
اســلامی- ایرانی و مبتنی بر نظام اداری کارآمد، حذف تشکیلات غیر ضرور و 
رفع تبعیض های ناروا و بهره گیری از مشارکت های مردمی باشد، طراحی و اجرا 

شود و ترتیبات زیر در آن رعایت گردد:
۱- استقرار نظام تأمین اجتماعی به صورت جامع، یکپارچه، شفاف، کارآمد، 

فراگیر و چندلایه.
2- ایجاد یک ساز و کار تخصصی و فرابخشی به منظور حفظ انتظام و انسجام 
امور مربوط، لایه بندی و سطح بندی خدمات، ایجاد وحدت رویه، اعِمال نظارت 
راهبردی در تکوین و فعالیت سازمانها و صندوق ها و نهادهای فعال در قلمروهای 
امدادی، حمایتی و بیمه ای و شــکل دهی پایگاه اطلاعات، با رعایت ملاحظات 

امنیتی مربوط به نیروهای مسلح و دستگاههای امنیتی کشور.
۳- پایبندی به حقوق و رعایت تعهدات بین نسلی و عدم تحمیل طرح های 
فاقد تضمین مالی بین نســلی، تأمین منابع پایدار، رعایت محاسبات بیمه ای و 
تعادل بین منابع و مصارف و حفظ و ارتقاء ارزش ذخایر سازمانها و صندوق های 
بیمه گر اجتماعی به عنوان اموال متعلقّ حق مردم با تأکید بر امانت داری، امنیت، 

سودآوری و شفافیت با ایجاد ساز و کار لازم.
۴- اصلاح قوانین، ســاختارها و تشکیلات ســازمانها و صندوق های بیمه گر 
اجتماعی در جهت تأمین عدالت و یکسان ســازی قواعــد و مقررات بیمه ای و 
جلوگیری از ایجاد و انباشت بدهی های دولت و رعایت قواعد بیمه ای و تأمین بار 

مالی تضمین شده و بین نسلی.
5- لایه بندی امور امدادی، حمایتی و بیمه ای و سطح بندی خدمات با رویکرد 

فعال دولت بر اساس وسع و استحقاق، به ترتیب ذیل:
- امور امدادی از محل پوشــش بیمه ای، مشــارکت های مردمی و مساعدت 

دولت.
- امور حمایتی با هدف رفع فقر و آســیب اجتماعی و تضمین ســطح پایه 

خدمات از محل منابع دولتی، عمومی و مردمی.
- امور بیمه پایه برای آحاد جامعه متناســب با وضع آنان از محل حق بیمه 

سهم بیمه شدگان، کارفرمایان و دولت.
- امور بیمه های مازاد و تکمیلی از محل مشارکت بیمه شدگان و کارفرمایان 

با مشوق های مالیاتی و پشتیبانی حقوقی دولت در فضای رقابتی.
- حفــظ قدرت خرید اقشــار ضعیف جامعه از طریق متناسب ســازی مزد 

شاغلین، مستمری بازنشستگان و مقرری بیکاران.
- اعمال رویکرد مناسب برای زدودن جلوه های آشکار فقر و آسیب اجتماعی 

از محلات کم برخوردار شهری و مناطق روستایی و عشایری.
۶- بســط و تأمین عدالت اجتماعی، کاهش فاصله طبقاتی با هدفمندسازی 
یارانه ها، دسترســی آحاد جامعه به خدمات تأمین اجتماعی، توانمندســازی، 

کارآفرینی و رفع تبعیض های ناروا در بهره مندی از منابع عمومی.
۷- اســتقرار نظام ملی احسان و نیکوکاری و ایجاد پیوند میان ظرفیت های 

مردمی و دستگاه های موظف.
۸- ارائه خدمات لازم به منظور تحکیم نهاد خانواده و فرزندآوری.

9- الزام به تهیه پیوســت تأمین اجتماعــی برای طرح ها و برنامه های کلان 
کشور.

جلسهفوقالعادهکمیسیوناصلنودبرایبررسی
وضعیتپروژههایفاقدمجوززیستمحیطی

نایب رئیس کمیسیون اصل نود مجلس شورای اسلامی از جلسه فوق العاده 
این کمیسیون به منظور بررسی وضعیت پروژه های فاقد مجوز زیست محیطی 
خبر داد. به گزارش ایسنا، حجت الاسلام نصرالله پژمانفر نماینده مردم مشهد و 
کلات در مجلس شــورای اسلامی در صفحه شخصی خود در توئیتر، نوشت: » 
جلسه ای فوق العاده برای بررسی وضعیت پروژه های فاقد مجوز زیست محیطی 
با حضور دستگاه های اجرایی و سازمان بازرسی، دوشنبه در کمیسیون اصل نود 
برگزار خواهیم کرد. در قانون تخریب محیط زیســت، جرم انگاری شده است و 
باید به صورت قاطع در سراسر کشور اجرایی شود.« وی در پایان توئیت خود از 

هشتگ میانکاله استفاده کرده است.

دولتموظفبهاقدامقانونیلازمدربارهاساسنامه
شرکتملیپستشد

نمایندگان مجلس شورای اسلامی دولت را موظف کردند تا اقدامات قانونی 
لازم را در خصوص تهیه اساســنامه شرکت ملی پست جمهوری اسلامی ایران 
به عمل آورد. به گزارش ایســنا، نمایندگان مجلس شــورای اسلامی در جلسه 
علنی یکشــنبه، گزارش کمیسیون صنایع و معادن در مورد لایحه یک فوریتی 
تمدید مهلت اجرای قانون اساسنامه شرکت ملی پست جمهوری اسلامی ایران 
را بررســی کرده و به منظور تامین نظر شورای نگهبان اصلاحاتی در این لایحه 
اعمال کردند. بر اساس اصلاحات صورت گرفته در تبصره ماده واحده این طرح، 
تبصره ماده واحده به عنوان تبصره )۱( به شرح زیر اصلاح و یک تبصره به عنوان 
تبصره )2( به آن الحاق می شود: تبصره۱- دولت موظف است در اجرای تبصره 
)۱( ماده )۱۶۳( قانون آئین نامه داخلی مجلس شــورای اســلامی در خصوص 
اساسنامه شرکت ملی پست جمهوری اسلامی ایران اقدام قانونی لازم را به عمل 
آورد. تبصره2- در مواد )۱0( و )۳0( اساســنامه شــرکت ملی پست جمهوری 
اسلامی ایران، رعایت شرط وثاقت و امانت برای اعضای هیات مدیره و کمیسیون 
مزبور الزامی است. بر اساس ماده واحده این طرح که به تصویب مجلس شورای 
اسلامی رسیده است، مهلت اجرای قانون اساسنامه شرکت ملی پست جمهوری 

اسلامی ایران- مصوب ۱۳95- به مدت یک سال تمدید می شود.

نظارتبرتامینوعرضهدارووکالاهایاساسی
قاطعترباشد

نایب رئیس کمیسیون بهداشــت و درمان مجلس شورای اسلامی خواستار 
صدور دســتور رییس جمهور برای نظارت بر تامیــن و ذخیره دارو و کالاهای 
اساسی شد. به گزارش ایسنا، جلیل میرمحمدی در جلسه علنی دیروز )یکشنبه( 
در تذکری به رئیس جمهور، گفت: گرانی های سرسام آور دارو و کالاهای اساسی 
طی ماه های اخیر به جز سردرگمی دولتمردان در نظارت جدی و قاطع بر بازار 
دارو و کالاهای اساســی هیچ توجیهی ندارد. فشــار گرانی ناشی از عدم نظارت 
دولت بر شانه مســتضعفان و محرومان جامعه تحمیل می شود که نوعی حق 
الناس اســت. وی تاکید کرد که رییس جمهور دستور دهد نظارت بر تامین و 
ذخیره دارو و کالاهای اساسی قاطع تر، جدی تر و به روزتر انجام شود تا زحمات 

شبانه روزی دولت و شخص رییس جمهور کم اثر نشود.
میرمحمدی در تذکر دیگری به وزیر نیرو گفت: با وجود نزدیک شدن به فصل 
گرما و کمبود شدید آب شرب در تفت و میبد هنوز مصوبات اخیر سفر رییس 
جمهوری برای ساخت مخازن ذخیره آب شهرستان های تفت و روستاهای آن و 
تجهیز ۷ حلقه چاه و ساخت مخزن ذخیره آب در میبد اجرایی نشده که جای 
نگرانی و گلایه دارد، مجددا دســتور دهید اقدام عملیاتی صورت گیرد. وی در 
تذکری دیگر به وزرای کشور و جهاد کشاورزی اظهار کرد: شهر تفت به عنوان 
باغ شــهر استان طی ۳ سال گذشته دچار آسیب محصولات کشاورزی به دلیل 
سرمازدگی شــده است بنابراین ضرورت دارد دســتور دهید از محل اعتبارات 

بحران و جهاد کشاورزی خسارات این افراد پرداخت شود.

اخبار کوتاه


